
Стремителното 
развитие на милиарден 
Китай през последните 
няколко десетилетия 
привлича вниманието на 
света и възхищението 
на хората. Няма такава 
държава, която за подобен 
кратък срок – около 40 
години – да е излязла от 
сферата на агрикултурното 
си развитие и да се е 
издигнала до втора по 
икономически параметри 
сила на планетата.

И все пак има какво 
още да се постигне 
– защото светът е 
в преддверието на 
технологична революция 
4.0, която коренно ще 
промени всички сфери 
на живота. Това не 
е пресилена оценка, 
защото на хоризонта на 
информатиката и високите 
технологии се задава нещо 
невероятно (и все още не 
напълно ясно) – квантовите 
компютри. Попитах мой 
добър познат, специалист 
в тази сфера, какво 
всъщност представляват 
тези „квантови сметачки“. 
Как да ти кажа, беше 
отговорът – за част 
от секундата новият 
компютър ще може да 
предложи едновременно 
два най-къси, но и 
напълно различни и често 
неочаквани пътя от точка 
А до точка Б. Това според 
него беше най-простото 
обяснение за любител  
като мен.

А пък аз си харесах 
повече метафората на 
друг голям международен 
авторитет в областта: 
„Когато зададете задача 
на квантовия компютър,  
тя вече е решена…  
ВЧЕРА“!? 

Петър Герасимов .

Към върховете 
на науката и 
техниката
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Основен индикатор за 
изменението на климата
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2Си Дзинпин пожела на 
Хонконг светло бъдеще
Си Дзинпин посочи, че политиката 
„една държава, две системи“ е 
предоставила много ценен опит 
и че 25-годишната практика 
показва, че единствено чрез 
дълбоко разбиране тази политика 
може да гарантира постоянното 
движение в правилна посока.

Разширяването на БРИКС 
ще помогне  
за стабилизиране на 
международния ред
Кандидатстването на Иран и 
Аржентина за присъединяване към 
БРИКС е факт, който подчертава 
стремежа на развиващите се и 
нововъзникващите страни към 
стабилност, към мултилатерализъм. 
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Сезонът на изкуствата в 
град Гуанджоу е открит
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Хонконг празнува 25 години от 
присъединяването си към Китай

13Нематериалното  
културно наследство
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САЩ хвърлиха  
ръкавица срещу  
„Един пояс, един път“

ъединените ща- 
ти, чието вътреш- 
но инфраструк-
турно строител-
ство е в доста 
лошо състояние, 

ще играят „водеща роля в 
глобални инфраструктур-
ни проекти“, стана ясно от 
настоящата среща на Г-7 в 
Германия.

На нея американски-
ят президент Джо Бай-
дън обяви инициатива за 
„Глобално инфраструктур-
но партньорство“. То пред-
вижда страните от Г-7 да 
вложат 600 млрд. долара 
инвестиции в инфраструк-
турни проекти по цял свят, 
от които САЩ ще осигу-
рят 200 милиарда долара. 
На пръв поглед инициати-
вата представлява амби-
циозно усилие, но по-дъл-
бокият й анализ показва, 
че става дума за полити-
чески проект, с който Ва-
шингтон смята да преслед-
ва свои цели.

САЩ трябва да разбе-
рат, че китайската инициа-
тива „Един пояс, един път“ 
е приета от повече от 100 
държави не е само заради 
мащабната визия. 

Зад нея стои готов-
ността на Пекин да спо-
деля възможностите за раз-
витие с останалия свят в 
името на взаимната изго-
да и общата полза. „Един 
пояс, един път“ е резултат 
от десетилетно натрупва-
не на опит в технологии и 
строителни практики, как-
то и солидни инвестиции 
на Китай.

Девет години след своя 
старт инициативата носи 
реални ползи на участва-
щите страни. По оценки 
на Световната банка, ако 
всички транспортни ин-
фраструктурни проекти 
в рамката на „Един пояс, 
един път“ бъдат реализи-
рани, до 2030 г. те ще до-
несат ежегодно печалби от 
1,6 трилиона долара, което 
представлява 1,3% от гло-
балния БВП, и 90% от тях 
ще се споделят от различ-
ни участници в инициа-
тивата, повечето от кои-
то са страни със средни 
и ниски доходи. Благода-
рение на това между 2015 
и 2030 г. 7,6 милиона ду-
ши ще бъдат изведени от 
крайна, а 32 милиона от 
умерена бедност.

Си Дзинпин пожела на Хонконг светло бъдеще

Н
а първи юли в Хонконг 
китайският председа-
тел Си Дзинпин посо-
чи, че политиката „една 
държава, две системи“ 
е предоставила много 

ценен опит и дълбоко вдъхнове-
ние. 25-годишната практика по-
казва, че единствено чрез дълбо-
ко разбиране и правилно схваща-
не на тази политика може да се 
гарантира постоянното движение 
в правилна посока, подчерта той.

Китайският лидер заяви, че ве-
ликото възраждане на китайска-
та нация е исторически необратим 
процес и придвижването на поли-
тиката „една държава, две систе-
ми“ в Хонконг е важна част от не-
го. „В момента Хонконг се нами-
ра в нов период от своето разви-
тие. Спецрайонът се справи с без-
редиците и следващите пет годи-
ни ще са от ключово значение за 
откриването на нова страница и 

реализирането на нов скок“, доба-
ви Си Дзинпин.

В края на речта си той поздра-
ви новия управител на спецрайо-
на и му постави 4 задачи – да по-
виши нивото на управлението, да 

увеличи движещите сили за раз-
витието, да разреши проблемите с 
жизнения стандарт и да защитава 
обществената стабилност.

Китайските медии съобщават 
също, че генералният секретар 

на ЦК на ККП и председател на 
Централната военна комисия Си 
Дзинпин е посетил и войсковите 
части на Китайската народоосво-
бодителна армия в Хонконг. Той 
е поздравил целия им състав от 
името на ЦК на ККП и Централ-
ната военна комисия.

По време на разговора с офице-
ри и войници Си Дзинпин заяви, 
че през последните 25 години след 
завръщането на Хонконг в роди-
ната войсковите части в Хонконг 
решително реализират решения-
та на ЦК на ККП и Централна-
та военна комисия, добре изпъл-
няват различните задачи, чийто 
приоритет е отбраната. През по-
следните години на фона на слож-
ната обстановка в Хонконг дисло-
цираните там войски съдействат 
за реализирането на политика-
та на централното правителство 
и играят важна роля за стабил- 
ността.

езависимостта  
по отношение на 
технологиите е 
основа за изгра- 
ждането на сил-
на и сигурна дър-

жава, подчерта китайският 
председател Си Дзинпин по 
време на работно посеще-
ние в град Ухан преди ня-
колко дни, където посети 
местна компания за произ-
водство на чипове.

Там той заяви, че е не-
обходимо цялостно и пра-
вилно реализиране на иде-
ята за нов тип развитие, ос-
новано на иновациите. 

Това, по думите на Си 
Дзинпин, е ключово, за да 
се освободи Китай от зави-
симостта си от чужди тех-
нологии, да реализира са-
мостоятелност в сферата 

ленът на Държав-
ния съвет и вън-
шен министър на 
Китай Уан И бе 
на визита в Ми-
анмар в първата 

седмица на юли, където 
участва в 7-ата министер-
ска среща на Механизма 
за сътрудничество на стра-
ните по басейна на реки-
те Ланцан и Меконг, след 
което отпътува за Индоне-
зия, където участва в сре-
щата на страните – член-
ки на Г-20, направи и офи-
циални визити в Тайланд, 
Филипините и Малайзия 
и ръководи втората среща 
в рамките на Механизма 
за сътрудничество между 

Н

Ч

и гарантира устойчивото 
си развитие. 

Същевременно стра-
ната трябва да работи за 
обогатяване на мрежата 
си от високотехнологични 

индустрии, основани на 
иновациите, и формира-
нето на конкурентни пре-
димства в международен 
план, добави председате-
лят Си Дзинпин.

Китай и Индонезия. 
Последната спирка бе в 

град Наннин, Гуанси-джу-
ански автономен регион, 

където Уан И ръководи 
14-ата среща на комисия-
та за китайско-виетнамско 
сътрудничество.

Независимостта в технологиите –  
основа за силната държава

За укрепването на международните 
връзки и доброто сътрудничество 
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小暑将至农事忙
7月5日，在浙江省湖州市
德清县康乾街道联合村，
莲农在荷塘采摘莲蓬。
小暑节气将至，各地农民
抢抓农时进行夏种、夏管
等作业，田间地头一派繁
忙景象。

第七届全球智库峰会举
行 黄坤明作视频致辞
新华社北京7月5日电 

第七届全球智库峰会7月
5日以线上形式举行。中
共中央政治局委员、中宣
部部长黄坤明在北京主
会场作视频致辞。

黄坤明指出，面对世界
百年变局和世纪疫情相
互交织的复杂形势，习近
平主席洞察世界大势，站
在全人类福祉的高度，郑
重提出全球发展倡议，呼
吁共同推动更加强劲、绿
色、健康的全球发展。在
前不久的全球发展高层
对话会上，习近平主席深
刻阐明了携手提振国际
发展合作、共创全球发展
新时代的目标方向，展现
了中国致力于促进全球
发展事业的信心决心和
诚意担当。

黄坤明强调，全球发
展倡议坚持发展优先，将

发展置于全球宏观政策
框架的突出位置；坚持人
民至上，注重在发展中保
障和改善民生；坚持普惠
包容，致力跨越发展鸿
沟、实现真正的共同发
展；坚持行动导向，为各
方对接发展需求、开展
项目合作搭建对话平台。
倡议提出以来，已经得到
100多个国家的热烈响
应和坚决支持，是大势所
趋、人心所向。希望全球
智库人士以峰会为契机，
加强沟通交流，广泛凝
聚共识，为深化全球发展
合作、推动构建全球发
展共同体，贡献更多智慧
和力量。

此次峰会由中国国际
经济交流中心主办，来自
30个国家和地区的前政
要、国际组织负责人、智
库代表等约100人与会。

近镜头丨“责任就在我们肩上”
2021年7月6日，人民大

会堂金色大厅，一块长34
米、高6米的巨型组合屏幕
正中，清晰地播放出习近平
总书记发表主旨讲话的场
景。屏幕上，还滚动显示
着全球近200个集体会场
的实时画面。

这是一个举世瞩目的历
史性时刻— —中国共产
党与世界政党领导人峰会
举行。

这是习近平总书记首次
同全球政党领导人举行线
上会晤，是中国共产党有
史以来主办的规格最高、
规模最大的全球性政党
峰会。应邀共聚“云端”的，
有来自16 0多 个国家的
500多个政党和政治组织
领导人。

峰会主题是“为人民谋
幸福：政党的责任”。

彼时，新冠肺炎疫情已
在全球延宕一年多，各国
面临恢复经济、改善民生
等诸多共同考验。“为人民
谋幸福”，是习近平总书记
一直念兹在兹的大事，也
是在世界动荡变革的特
殊背景下，各国政党的共

同思索。
习近平总书记 发出邀

约，应者云集。从亚洲到
欧洲，从非洲到拉美，还
有南太平洋岛国……跨越
山海、超越时差，也超越社
会制度、意识形态、文化
传统、发展水平，五大洲的
政党踊跃参会。

万众瞩目中，习近平总书
记发表主旨讲话。他的话
语真挚深刻，他的声音浑
厚有力——

“选择就在我们手中，责
任就在我们肩上。”

“大时代需要大格局，大

格局呼唤大胸怀。”
“各国历史、文化、制

度、发展水平不尽相同，但
各国人民都追求和平、发
展、公平、正义、民主、自
由的全人类共同价值。”

“在人类追求幸福的道
路上，一个国家、一个民族
都不能少。”

……
志同道合，无远弗届。

习近平总书记造福人民的
情怀、贡献人类的担当，
引发与会政党领导人强烈
共鸣。

塞尔维亚前进党主席、

总统武契奇表示，习近平
总书记强调中国共产党“始
终代表最广大人民根本利
益”“没有任何自己特殊的
利益”，这饱含真情的话语
也激励着他为塞尔维亚人
民的福祉而奋斗；

刚果劳动党主席、刚果
（布）总统萨苏说，我们学
习借鉴中国共产党治国理
政经验，正在领导政府制
定2022-2026年国家发展
规划。“我们充分关注人民
的真正诉求，赢得了人民的
广泛支持”；

纳米比亚人组党主席、

教育部：全国高中阶段教育毛入学
率提高到91.4% 

新华网北京7月5日电 5
日，教育部举办第七场“教
育这十年”“1+1”系列新闻发
布会，介绍党的十八大以来
普通高中教育改革发展成
效。教育部基础教育司司
长吕玉刚在发布会上表示，
党的十八大以来，普通高中
教育以培养担当民族复兴
大任的时代新人为已任，积
极服务国家重大战略，砥
砺奋进，攻坚克难，不断完
善政策保障，积极扩大教育
资源，持续提升育人质量，
努力满足人民群众对公平
而有质量教育的需求，取得
重要进展和显著成就。

吕玉刚介绍，十年来，
普通高中办学规模持续扩
大，“2021年全国普通高中
总数达1.46万所，在校生
达到2605.03万人，分别比
2012年增长7.97%和5.59%
，为更多适龄学生提供了接

总统根哥布说，习近平总书
记关于扶贫工作的重要论
述，给他许多启示。“纳米
比亚致力于学习借鉴中国
精准扶贫的理念和做法，
唯有如此才能打赢这场针
对贫困的战争。”

……
峰会于北京时间晚上8

点半开始。许多政党领导
人踊跃发言，会议持续近
4个小时，直到北京时间次
日零点以后才结束。习近
平总书记全程与会，始终专
注地聆听各国政党领导人
的发言。

国家不分强弱、政党不
论大小，都是同样真诚尊
重、平等相待。这就是中国
共产党这个世界最大执政
党“大的样子”，这就是习近
平总书记这位大党大国领
袖“朋友的样子”。

今天，在习近平总书记
领导下，中国共产党同160
多个国家和地区的600多
个政党和政治组织保持
着不同形式的联系，政党“
朋友圈”越来越大。以心
相交，共同的追求一以贯
之——携手，为人民。

受普通高中教育的机会。”
数据显示，2020年，全

国及各省（区、市）高中阶
段教育毛入学率均达到
90%以上，如期实现国家
确定的普及目标。2021
年，全国高中阶段 教育
毛入学率进一步提高到
91.4%，比2012年提高6.4
个百分点。“中西部普及提

升幅度最大，教育部与中
西部10个普及水平较低的
省份签订了普及攻坚备忘
录，建立了部省协同机制，
强力推进普及攻坚，这10
个省份毛入学率十年平均
提高了17.02个百分点，有
的省份提高了近30个百分
点，明显缩小了区域教育发
展差距。”
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итайското пра-
вителство обяви 
набор от поли-
тики в подкре-
па на предпри-
ятията и само-

наетите лица, включващи 
данъчни облекчения и на-
маляване на такси.

По официални данни 
броят на регистрираните 
пазарни субекти възлиза 
на 159 милиона към края 
на май, което е с 3,6 про-
цента повече от този в края 
на 2021 г. Сред тях 50,12 
милиона са предприятия 
и 107 милиона самонаети.

Пазарните субекти са 
основа за увереността и 
устойчивостта на иконо-
мическия растеж на Ки-
тай и играят ключова роля 
в поддържането на втора-
та по големина икономика 
в света стабилна, каза Ю 
Джун, говорител на Дър-
жавната администрация за 
регулиране на пазара.

По думите му, комбина-
цията от намаления на да-
нъци и такси ще остави в 
бизнеса около 2,86 трили-
она юана за първата поло- 

К

вина на тази година. Меж-
дувременно приоритет се 
дава на малкия бизнес, тъй 
като около 70 процента от 
данъчната подкрепа отива 
за микро, малки и средни 
предприятия.

В опит да улесни фи-
нансирането на частни 
предприятия от пазара на 
облигации, регулаторът за 
ценни книжа реши по-рано 
тази седмица, че таксите за 
трансакции за частни фир-
ми ще бъдат премахнати 
във възможно най-голяма 

степен, ход, който се очак-
ва да им спести около 160 
милиона юана всяка годи-
на и да насърчи инвести-
торите да купуват акции 
на частни фирми.

Последните финансови 
данни показаха, че както 
производственият сектор, 
така и секторът на услуги-
те в Китай са на път към 
възстановяване, като ин-
дексът на мениджърските 
покупки през юни се вър-
на в територията на раз-
ширяване.

Към върховете на 
науката и техниката

Независимо от футу-
ристичните прогнози за 
революция 4.0, светът и в 
наши дни страшно много 
се нуждае от най-съвре-
менни високи технологии, 
за да отговори на нуждите 
на бурно развиващите се 
индустриални сфери. В то-
ва отношение преди бро-
ени години бившият пре-
зидент на САЩ Тръмп за-
говори за изолационистич-
на политика по отноше-
ние на високите техноло-
гии в Щатите и конкрет-
но – в сферата на произ-
водство на чипове, онези 
почти незабележими на 
вид елементи, без кои-
то не е възможно произ-
водството на почти всич-
ки видове съвременни ма-
шини. Това беше едно се-
риозно предизвикателство 
(последвано и от кабинета 
на Джо Байдън), насочено 
най-вече към Китай – све-
товната икономика № 2.

Китай наистина внася-
ше огромно количество 
чипове от САЩ, но обя-
вените рестрикции създа-
доха проблем. А както е 
известно, китайският йе-
роглиф за проблем/труд-
ност има и друго значение 
– възможност. Така само за 
година-две Пекин отвърна 
на предизвикателството на 
Вашингтон и стартира ши-
рока програма по високи 
технологии, вкл. производ-
ството на чипове и компю-
търни платки.

„Независимостта по от-
ношение на технологии-
те е основа за изгражда-
нето на силна и сигурна 

държава“, подчерта пре-
ди дни председателят Си 
Дзинпин по време на ра-
ботно посещение в град 
Ухан. Там той посети 
местна компания за про-
изводство на чипове – ед-
на от многото такива в ог-
ромната азиатска страна.

Китайският лидер из-
тъкна, че иновативното, 
високотехнологично про-
изводство е „ключово, за 
да се освободи Китай от 
зависимостта си от чужди 
технологии, да реализира 
самостоятелност в сфера-
та и да гарантира устой-
чивото си развитие“.

Същевременно страна-
та трябва да работи за обо-
гатяване на мрежата си от 
високотехнологични ин-
дустрии и формирането на 
конкурентни предимства в 
международен план, доба-
ви Си Дзинпин.

Тези думи на предсе-
дателя Си прозвучаха във 
високотехнологичната зо-
на „Дунху“ в град Ухан, в 
новия жилищен комплекс 
„Джъюен“, където работят 
стотици висококвалифи-
цирани специалисти. Ин-
тересно е да се отбележи, 
че този комплекс възник-
ва за броени месеци – на 
мястото на временни по-
стройки, и в момента там 
живеят и работят над 3100 
семейства с повече от 8000 
души.

И това е само едно от 
„разклоненията“ на впе-
чатляващата мрежа от 
иновативни и високотех-
нологични фирми, гото-
ви да работят както за Ки-
тай, така и за целия свят.

Облекчаване на данъчната 
тежест върху бизнеса

ървият в Китай 
2000-тонен кораб 
за инсталация на 
офшорни вятър-
ни паркове бе 
пуснат на вода в 

сряда в Гуанджоу. Той носи 
името „Байхътан“ и е дело 
на китайската корпорация 
„Трите клисури“. Корабът е 
дълъг 126 м, широк 50 м и 
има водоизместимост при 
пълен товар от 37 000 то-
на. В него са интегрирани 
функции като транспорт, са-
моиздигане, самозадвижва-
не, повдигане и динамично 
позициониране.

С максимално промен-
ливо натоварване от 6500 
тона и площ на палубата 
от 4200 кв. м, „Байхътан“ 

одещият произ-
водител на пе-
трол в Китай 
Sinopec заяви, че  
е приключил ус-
пешно първото 

пробно производство на би-
океросин в страната.

Sinopec Zhenhai Refining 
and Chemical е генерирал 
около 606 тона от еколо- 

гичното гориво, част от 
което ще бъде доставено 
на авиокомпаниите.

Биокеросинът се произ-
вежда от възобновяеми ре-
сурси като отпадно олио за 
готвене, животински и рас-
тителни мазнини. В сравне-
ние с традиционното авиа-
ционно гориво, новото мо-
же да намали въглеродните 

емисии с над 50% или по-
вече през целия цикъл на 
обслужване на самолетите.   
Според статистиките, ако 
Китай замени сегашния си 
авиационен керосин от око-
ло 30 млн. тона с биогори-
во, може да намали годиш-
но с около 55 милиона то-
на емисиите си от въгле-
роден диоксид.

П

В

може да се използва за ин-
сталирането на офшорни 
вятърни турбини с мощ-
ност до 15 мегавата. Той е 
в състояние да работи под 

вода на дълбочина до 70 м 
и да повдига товар с тегло 
до 2000 тона, което значи-
телно подобрява строител-
ния му капацитет.

Готов е първият 2000-тонен кораб 
за инсталация на вятърни паркове

Приключи първото пробно 
производство на биокеросин

I стр. 1

Пън Лиюен посети Центъра за традиционна китайска 
опера в хонконгския район Западен Кулун
На 30 юни съпругата на китайския председател  
Си Дзинпин Пън Лиюен посети Центъра за 
традиционна китайска опера в хонконгския район 
Западен Кулун.
Там тя бе запозната с основната ситуация и  
историята на района. В Центъра Пън Лиюен гледа 
репетиция на традиционната опера Юе. Тя разговаря  
с млади доброволци, които се занимават с 
традиционни занаяти.
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Лондон продължава с опитите за намеса  
във вътрешните работи на Китай

П
ремиерът на Ве-
ликобритания 
Борис Джон-
сън и министъ-
рът на външните 
работи Елизабет 

Тръс излязоха със заявление 
по повод 25-ата годишнина 
от връщането на Хонконг в 
пределите на КНР, в което 
се посочва, че Лондон има 
„историческа отговорност“ 
към жителите на района съ-
гласно Китайско-британска-
та съвместна декларация от 
декември 1984 г. и че стра-
ната им „няма да се отка-
же от Хонконг“.

Подобна политическа 
показност свидетелства, 
че наследниците на бри-
танските колонизатори в 

Хонконг не желаят да прие- 
мат факта, че империята 
им отдавна я няма и декла-
рации като тази на Джон-
сън и Тръс е пореден опит  
за намеса във вътрешни-
те работи на Китай. Те се 
опитват да подведат меж-
дународната общност, из-
ползвайки Китайско-бри-
танската съвместна декла-
рация за Хонконг, но това 
няма да мине.

Всеки, който познава ис-
торията на Хонконг, знае, 
че съвместната декларация 
между китайското и бри-
танското правителство раз-
решава въпроса за връща-
нето на района в пределите 
на КНР. В нея се посочва 
ясно, че след ефективното 

възвръщане на китайския 
суверенитет над Хонконг от 
1 юли 1997 г. правата и за-
дълженията на Великобри-
тания по отношение на ра-
йона приключват. Оттогава 
управлението на Хонконг се 
базира на китайската кон-
ституция и основния закон 
на района, а не на съвмест-
ната декларация и по сила-
та на този факт Лондон ня-
ма вече право на суверени-
тет, управление или надзор 
върху спецрайона.

Британският учен Мар-
тин Жак посочи, че след 
1997 г. Великобритания ни-
кога не е зачитала реално 
суверенитета на КНР над 
Хонконг. Според него много 
британски политици живеят 

с мечтите си от миналото 
и не искат да приемат, че 
държавата им вече не е су-
персила.

След завръщането си в 
пределите на родината пре-
ди 25 години Хонконг запа-
зи статута си като най-сво-
бодна икономика в света, 
международен финансов, 
корабоплавателен и търгов-
ски център. Всичко това е 
резултат от успешното при-
лагане на политиката „ед-
на държава, две системи“.

Хонконг е част от ки-
тайската територия и вече 
няма нищо общо с Вели-
кобритания, затова британ-
ските политици трябва да 
спрат намесата си във въ-
трешните работи на Пекин.

След завръщането 
си в пределите на 
родината преди 
25 години Хонконг 
запази статута си 
като най-свободна 
икономика в света, 
международен 
финансов, 
корабоплавателен и 
търговски център

Разширяването на БРИКС ще помогне  
за стабилизиране на международния ред

К
андидатстването  
на Иран за при-
съединяване към  
механизма на 
БРИКС – след по- 
добен ход на Ар-

жентина – е факт, който 
според китайските анали-
затори подчертава стремежа 
на развиващите се и ново-
възникващите страни към 
стабилност, към истински 
мултилатерализъм, а не 
към идеологически кон-
фронтации, а също и към 
солидарност, а не към раз-
деление. 

Такъв извод прави ан-
глоезичният китайски вест- 
ник „Глобъл таймс“ по по-
вод тенденцията за разши-
ряване на БРИКС и на-
мерението й да присъеди-
ни нови държави към тази 

важна международна ор-
ганизация. 

В коментара се отбе-
лязва, че разширяването 
на групата БРИКС ще по-
могне и за укрепване на 
силите на мира за стаби-
лизиране на международ-
ния ред във време, когато 
малки клики и едностран-
ни санкции се използват 
с геополитически съобра-
жения, посочват анализа-
тори.

Иран официално пода-
де молбата си за членство 
в семейството на БРИКС. 
„Страните от БРИКС изи-
граха жизненоважна роля в 
практикуването на истин-
ски мултилатерализъм и 
насърчаване на единството 
сред развиващите се страни. 

Иран е готов да предло- 

жи всички свои ресурси и 
предимства, включително 
енергийни резерви, човеш-
ки ресурси и научни по-
стижения, за да помогне 
на страните от БРИКС да 
постигнат целите си”, гла-
си изявлението, изпратено 
от иранското посолство до 
„Глобъл таймс“.

В отговор на канди-
датурите на Иран и Ар-
жентина към БРИКС, го-
ворителят на китайско-
то външно министерство 
Джао Лидзиен каза, че от 
създаването му съдбата на 
БРИКС и нововъзниква-
щи и развиващи се стра-
ни е тясно свързана. 

Китай, като председа-
тел на БРИКС тази годи-
на, активно подкрепя раз-
ширяването на механизма. 

На срещата на върха на 
БРИКС на 23 юни лидери-
те на страните от БРИКС 
също се съгласиха да об-
съдят стандартите и про-
цедурите за разширяване 
на семейството.  

Фън Синкъ, генерален 
секретар на Световния фи-
нансов форум и директор 
на Центъра за БРИКС и 
глобално управление, ка-
за пред „Глобъл таймс“, че 
освен Иран и Аржентина, 
все повече и повече стра-
ни също проявяват интерес 
да се присъединят към ме-
ханизма на БРИКС, който 
е особено привлекателен 
за нововъзникващи страни 
като система за търсене на 
обща основа за развитие и 
за стабилизиране на меж-
дународния ред.

По време на 
неотдавнашната 
среща на върха 
на БРИКС бе 
съобщено, че Иран 
и Аржентина са 
изразили желание 
да се присъединят 
към тази глобална 
структура

Още едно доказателство за опитите на НАТО 
да предизвика хаос в света

Н
а 29 юни в Мад-
рид на срещата 
на върха на НА-
ТО бе предста-
вен стратегиче-
ски документ, в 

който се отправят клевети 
срещу Китай, обвинявай-
ки го в „системно предиз-
викателство за Европа и 
района на Атлантическия 
океан“.

„НАТО просто е инст- 
румент за хегемонията на 
САЩ“, посочва белгийска 
медия.

Докато САЩ опреде-
лят Китай за „най-големия 
стратегически конкурент“, 

НАТО за пореден път иг-
рае ролята на политиче-
ска кукла. На срещата на 
върха алиансът за първи 
път покани Япония, Южна 
Корея, Австралия и Нова 
Зеландия. Това е опит на 
САЩ да предизвикат кон-
фронтации между страни-
те в Азиатско-тихоокеан-
ския регион.

В процеса на разширя-
ване вътре в НАТО има 
противоречия. САЩ водят 
най-големия в света вое-
нен блок, а Европа ги след-
ва. Между Китай и Евро-
па обаче няма конфликт 
на коренните им интереси, 

нито геополитически про-
тиворечия.

Китай никога не се е на-
месвал във вътрешните ра-
боти на друга страна, не 
е налагал своя идеология 
или едностранни санкции, 
нито е оказвал икономиче-
ски тормоз. 

Как тогава е възмож-
но Китай да представля-
ва „системно предизвика-
телство“? 

НАТО обаче, определяй-
ки себе си като „отбрани-
телна организация“, дейст-
ва в разрез с поетите ан-
гажименти, като се стреми 
да се разшири на изток ,и 

започва война без разре-
шението на Съвета за си-
гурност.

На настоящата среща 
страните – членки на НАТО , 
единодушно одобриха кан-
дидатурата на Финландия 
и Швеция, което означа-
ва, че за алианса предстои 
шесто разширяване. Поли-
тици обаче посочват, че не-
прекъснатото разширяване 
на НАТО и съюзяването 
на САЩ с други държави 
срещу трета страна пред-
ставляват заплаха за мира 
и стабилността.

НАТО се 
определя като 
„отбранителна 
организация“, 
но действа в 
разрез с поетите 
ангажименти
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нозина от хиля-
дите представи-
тели от над 300 
глобални ком-
пании, които се 
събраха в град 

Циндао за голяма много-
национална среща, изра-
зиха твърдата си ангажи-
раност към китайския па-
зар и говориха за планове 
за разширяване вместо за 
напускане, подчертавайки 
за пореден път доверието 
сред чуждестранния биз-
нес в китайска икономика.

Продължителният фо-
кус върху инвестирането в 
Китай говори много срещу 
насаждащите страх твърде-
ния за „масово изтегляне“ 
на чужди капитали, посо-
чиха на форума експерти, 
добавяйки, че китайският 
пазар е един от малкото, 
които дават някаква надеж-
да за развитие на фона на 
глобалния спад.

В речта си при открива-
нето на третата среща на 
високо равнище на много-
националните компании 
държавният съветник Уан 
Юн, повтори за пореден 
път позицията на Пекин да 
работи за ефективна коор-
динация между противо-
епидемичните мерки и ико-
номическото и социалното 
развитие. Освен това стра-
ната ще позволи по-лесен 
достъп до пазара, ще на-
сърчи лоялната конкурен-
ция, ще засили либерали-
зацията и улесняването на 
търговията и инвестиции-
те, за да има спазваща за-
кона и интернационализи-
рана бизнес среда.

М

Събитието в Циндао се 
фокусира върху теми, ва-
риращи от глобална индус-
трия и вериги за достав-
ки до прилагането на спо-
разумението за Регионал-
но всеобхватно икономи-
ческо партньорство и зеле-
на и нисковъглеродна тран-
сформация.

Общо 313 мултинацио-
нални фирми от 31 стра-
ни и региони са се регис-
трирали за участие на мяс-
то, с 46 повече спрямо пре-
дишната среща, според но-
винарския портал dzwww.
com. Други над 3000 гос-
ти ще се включат онлайн.

Срещата в Циндао е пър-
вото голямо събитие тази 
година, което събира чуж-
дестранни фирми, посочи 
Тошихиро Уеда, главен пред- 

ставител в Китай на япон-
ския гигант за производ-
ство на стъкло AGC Group. 
Като чуждестранна фир-
ма, която е дълбоко анга-
жирана с китайския пазар, 
AGC има планове да раз-
шири пазарното си при-
съствие в страната според 
Уеда, който участва в сре-
щата за трети път и се на-
дява тя да внесе оптими-
зъм в чуждестранните фир-
ми относно перспективите 
за растеж и бизнес среда-
та в Китай.

Глобалната икономика 
се намира в задънена ули-
ца, причинена от пандеми-
ята от COVID-19, а чуж-
дестранните фирми, опери-
ращи на китайския пазар, 
са силно заинтересовани 
от бъдещите тенденции за 

развитие на втората най-го-
ляма икономика, казва Уе-
да. AGC планира да увели-
чи инвестициите си в Ки-
тай в области като енер-
гийна ефективност и нама-
ляване на емисиите, отбе-
лязва той.

„Третата среща на мул-
тинационалните компании 
в Циндао отново демон-
стрира непрекъснато отва-
рящия се пазар на Китай, 
което е в основата на на-
шата решимост да разши-
рим инвестициите си тук“, 
казва Леон Уан, изпълните-
лен вицепрезидент на „Ас-
тра Зенека“. По думите му 
китайското правителство 
създава „страхотна инвес-
тиционна и бизнес среда за 
мултинационални компа-
нии“. Леон Уан посочва, че 

Среща на мултинационални компании в Циндао 
демонстрира доверието в китайския пазар

„Астра Зенека“ ще продъл-
жи да увеличава местни-
те инвестиции, да увелича-
ва диверсифицираното съ-
трудничество и непрекъс-
нато да надгражда инова-
ционната екосистема в ме-
дицината и здравеопазване-
то. „Чрез изграждането на 
многостепенна екосистема 
за иновации в здравеопаз-
ването ние ще работим с 
властите на Циндао и про-
винция Шандун, за да съз-
дадем иновационна центра-
ла за биомедицина с голя-
мо влияние, допринасяйки 
за висококачественото раз-
витие на местната иконо-
мика“, отбелязва той.

„Признанието за про-
дължаване на инвестици-
ите в страната показва, че 
чуждият бизнес като цяло 
остава готов да повиши ак-
тивността си на китайския 
пазар“, смята икономистът 
Тиен Юн. И официалните 
данни доказват тази тен-
денция. През първите пет 
месеца на годината реално 
използваните чуждестран-
ни инвестиции от страна-
та са нараснали със 17,3% 
на годишна база до 564,2 
милиарда юана. Разбивката 
на числата показа, че реал-
ните инвестиции на Южна 
Корея в Китай са се увели-
чили с 52,8%, докато тези 
от САЩ са скочили с 27,1%, 
а германските инвестиции 
– с 21,4%. 

Числата за подобен рас-
теж сочат видима тенден-
ция към повишаване на ан-
гажираността на чуждия 
бизнес към Китай, посоч-
ва Тиен Юн.

ората на средна възраст 
и възрастните в Китай 
са потребители, които 
доскоро предпочитаха 
да посещават физиче-
ски магазини, когато 

пазаруват. С развитието на ин-
тернет и по-удобните начини за 
онлайн пазаруване обаче това се 
променя и на свой ред променя 
таргет групите на производите-
ли и търговци.

Броят на клиентите в средна 
и напреднала възраст, които ку-
пуват онлайн, се е увеличил зна-
чително по време на последни-
те масови промоции на 18 юни 
в сравнение с предишни години.

Лю Лю е собственичка на он-
лайн магазин за дрехи и всеки 
ден от 10 часа сутринта се включ-
ва на живо, за да отговаря на въ-
проси и коментари от клиенти.

Според нея възрастните хора 
имат по-високи изисквания за ка-
чеството на дрехите и благодаре-
ние на HD тя им ги демонстри-
ра така, че да видят и най-мал-
ките детайли.

За 18 юни магазинът на Лю 
Лю е пуснал нови 120 модела дре-
хи, като делът на клиентите над 
средна възраст е надхвърлил 60 
процента, а има и много хора 
над 70 години. 

Моделите в тази възрастова 
група също се превърнаха в по-
пулярна професия. Лиен Сяоцин 
е един от най-хитовите модели 
сред възрастните потребители. 
Тя работи в индустрията за дре-
хите за възрастни хора повече от 
12 години и е свидетел на проме-
ните в модните тенденции.

„Сега има повече стилове. На-
пример дрехите за майки са в 

Х

По-възрастните китайци 
предпочитат да 
пазаруват дрехи онлайн

спортен стил, използват се как-
то памучни, така и ленени ма-
терии. Освен това, за разлика от 
моделите за младите, ние винаги 
снимаме на места с по-домашна 
атмосфера“, обяснява Лиен.

„Потребителите, търсещи ду-
ми като „дрехи за майки“ или 
„дрехи за хора на средна възраст 
и възрастни“ по време на промо-
циите за 18 юни, се увеличиха с 
90 процента“, казва Лиу Бинлин 

от една от най-популярните плат-
форми за онлайн пазаруване в 
Китай T-mall.com.

Според проучвания, освен дре-
хи, възрастните потребители са 
все по-склонни да купуват мо-
билни телефони и друга техни-
ка, предмети за бита и дори хра-
на. Освен предимствата от це-
ната, спестеното време и усилия 
са другите фактори, които карат 
мнозина да пазаруват онлайн.
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О
тдел за пуб-
личност към 
ЦК на ККП 
проведе тема-
тична презен-
тация от цикъ-

ла „Китай през измина-
лите 10 години“.

На нея бе посочено, 
че за изминалото десе-
тилетие икономическа-
та мощ на страната се е 
увеличила значително. В 
процеса на трансформа-
ция към висококачест-
вено развитие, Китай е 
продължил да оптимизи-
ра макроикономическа-
та си рамка, в резултат 
на което е постигнал раз-
умен количествен ръст 
и устойчиво качествено 

подобряване в икономиче-
ското развитие.

Обемът на национал-
ната икономика е нарас-
нал от 53,9 трилиона през  
2012 г. до 114,4 трилиона 

юана през 2021 г., а делът 
й в световната – от 11,3% 
до над 18%. Средният БВП 
на глава от населението се 
е повишил от 6300 до над 
12 000 долара.

Обемът на китайската икономика 
достигна 114,4 трилиона юана

Р
еших да дойда в 
Джандзядзие, след 
като разбрах, че 
има безплатни би- 
лети за абсолвен- 
ти. Разходите за 

хотел също не са високи 
и това е много подходящо 
за млади хора, казва Ян 
Дзиндзин, която току-що 
е завършила университет. 
Тя добавя, че макар разхо-
дите за билети да са само 
малка част от цялото пъту-
ване, те са ключов фактор 
за това човек да реши къ-
де да отиде. 

Стимулите като безплат-
ните билети започнаха да 
раздвижват туристическия 
пазар в Джандзядзие, кой-
то дълго време бе в застой 
заради ограниченията по-
край епидемията. От юни 
насам живописната мест-
ност там Улинюен приема 
средно над 4000 посетите-
ли на ден.

Освен Джандзядзие ре-
дица други туристически 
обекти в провинциите Фуд-
зиен, Шънси, Дзянси, Цин-
хай, Шандун, също прила-
гат подобни мерки за уче-
ници, студенти, местни жи-
тели, медицински работни-
те и други групи в опит да 
раздвижат пазара.

Данни от интернет плат- 
формата за туристически ус-
луги Ctrip показват, че към 
22 юни търсенето на екскур-
зии от завършили студенти 
и ученици се е увеличило 
с 28% в сравнение с мина-
лата година, а реално заку-
пените пакети са нарасна-
ли с 21%. Особено популяр-
ни сред младите са тема-
тични екскурзии и такива, 
при които те могат да опи-
тат нещо ново и да получат 
ново изживяване. Сред тях 
най-популярната дестина-
ция е Синдзян-уйгурският  
автономен район и главни-
ят му град Урумчи.

Новото поколение са 
едновременно рационални 
консуматори и ентусиасти. 
Според изследване темпът 
на растеж на потребление-
то на глава от населението 
на завършилите тази година 
се е увеличил с 21% в срав-
нение с 2021 г. Към 22 юни 
средната цена на самолет-
ните билети за групите за 
пътуване на абитуриенти и 
абсолвенти е била 621 юа-
на на човек, което е с око-
ло 11% по-ниско от средно-
то ниво, но делът на резер-
вациите за бизнес и първа 
класа се е увеличил до из-
вестна степен и летищните 

туристически дестинации 
и туроператорите“, обясня-
ва Чън Джаоджун, мени-
джър в туристическа аген-
ция. „Агресивната марке-
тингова стратегия, която из-
ползват различни туристи-
чески обекти, освободи до-
верието на индустрията. То-
ва също така показва, че 
с подобряването на епиде-
мичната ситуация и отслаб-
ването на ограничителните 
мерки туристическите пъту-
вания между провинциите 
постепенно се възобновя-
ват и започва да се наваксва 
изоставането“, добавя той.

Според данни на Ctrip 
към 21 юни броят на лет-
ните междупровинциал-
ни групови резервации се 
е увеличил с 291% в рам-
ките на седмица, а на хо-
телските – със 151%. В про-
гнозите на друга платфор-
ма за туристически услуги, 
Tongcheng Travel, се посочва, 
че вътрешният туристиче-
ски пазар на Китай ще види 
възраждане през това лято, 
като очакванията са общи-
ят брой туристи да се върне 
на нива от над 70% от тези 
в същия период на 2019 г.

В допълнение към сти-
мули като премахването 
на билети за вход на мно-
го места, въпросът как ту-
ристическата индустрия да 
привлече и задържи инте-
реса на потребителите ос-
тава отворен. Според Чън 
Джаоджун в близко бъде-
ще основен приоритет ще 
остане ефективното пре-
дотвратяване на случаи 
на COVID-19, така че да 
се избегне налагането отно-
во на ограничения. В дъл-
госрочен план политиката 
за премахването на биле-
ти за туристически обекти 
и атракциони е възможно 
да стане постоянна мярка, 
да се отговори на специ-
фиките на търсенето през 
различни периоди, които 
да привличат посетители 
и се стимулира вторично-
то потребление.

Туризъм: пътуванията на абитуриенти  
и абсолвенти през юни са се удвоили

трансфери се превърнаха в 
техния най-поръчван про-
дукт заедно със самолет-
ния билет. По отношение 
на настаняването, въпреки 
че общата средна цена на 
хотелските резервации е на-
маляла на годишна база, де-
лът на резервациите за лук-
созни хотели се е увеличил 

допълнително, достигайки 
18%. Средната цена на стая 
в луксозен хотел се е уве-
личила с 14 % на годишна 
база, достигайки 750 юана 
на вечер.

Данните от доклада по-
казват, че движени от бу-
ма на пътуванията за аби-
туриенти и абсолвенти, ре-
зервациите на стаи за елек-
тронни спортове на Ctrip, 
видео стаи, интернет хоте-
ли за знаменитости и тема-
тични домове за настаня-
ване през юни почти са се 
удвоили в сравнение с ми-
налия месец. От тях абсол-
вентите поръчват най-мно-
го аудио-визуални стаи. Те-
зи стаи са оборудвани с ви-
сококачествени големи ек-
рани и аудио системи. По-
тапящото изживяване при 
гледане прави останалата 
част от пътуването също 
изпълнена с приятна ат-
мосфера.

Индивидуалност и неза-
висимост са запазените мар-
ки на новото поколение. Да-
нните показват, че само 7% 
от завършващите училище 
са готови да пътуват с ро-
дителите си, докато делът 
на тези, които искат да пъ-
туват сами или с прияте-
ли продължава да нараства.

„Лятната ваканция е 
пиков туристически се-
зон. Това винаги е бил ва-
жен период за популярните 

Изпитите в училищата и университетите приключват 
скоро и идва лятната ваканция, която с по-облекчения 
режим за придвижване между различните провинции 
дава възможност на много деца и младежи отново 
 да попътуват и прекарат при-ятно време след повече 
от две години ограничения.
Анкети показаха, че посещенията на караоке клубове, 
туристически пътувания и ученето на нови умения 
са трите неща, които завършилите гимназии биха 
искали да правят най-много след края на матурата. С 
настъпването на лятото много курорти и живописни 
места в Китай, като например Джандзядзие, обявиха 
промоции и намаления за билети, дори безплатен 
вход, за да привлекат повече млади туристи.
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Най-красивите храмове на Китай 
Едно от 
доказателствата 
за хилядолетната 
история на 
Поднебесната са 
нейните храмове. 
Тези свещени и 
тихи кътчета 
на духовността 
разкриват 
разнообразните 
религиозни влияния 
на будизма, 
конфуцианството, 
даоизма, заедно с 
отличителната им 
архитектура. От 
традиционните 
тибетски манастири 
до имперските 
дворцови олтари, 
китайските храмове 
са единствени по 
рода си. Във всеки 
град на Поднебесната 
има поне един голям 
и впечатляващ 
храм, затова 
степенуването им е 
почти невъзможно, 
но представянето 
на някои от по-
известните ми се 
струва по-лесна 
задача.

 Културният дворец на  

 работниците (Пекин) 
В източното крило на 

Забранения град лежи ед-
на от най-добре пазените 
тайни на Пекин, забравен 
храм, който изглежда ка-
то малка реплика на Ве-
ликия имперски дворец с 

една голяма разлика – ня-
ма тълпи!

Сгушени сред веков-
на горичка от кипарисови 
дървета, тези почти 200 кв. 
м площ на двореца са би-
ли важно място в истори-
ята на Китайската импе-
рия. Първоначално извест-
ни като Императорския 
храм на предците, сградите, 
които съставляват двореца, 
са използвани по време на 

династиите Мин и Цин ка-
то светилища на предците 
на императорското семей-
ство и императорите чес-
то идвали и отдавали по-
чит на мъртвите си праде-
ди. Трите основни зали в 
двореца включват залата 
за поклонение на предци-
те – която е била основно-
то място за обреди и жерт-
воприношения, залата за 
почивка – която съдържа 

плочи, изписани с имена-
та на починалите, и накрая 
отдалеченото светилище на 
предците – което е било из-
ползвано за съхраняване на 
жертвените плочи на им-
перските предци.

През 1951 г. този дре-
вен дворец на поклонение 
е прекръстен на „Култу-
рен дворец на работници-
те“, а историческите сгради 
и портите са превърнати в 

Културният дворец  
на работниците

Културният дворец  
на работниците

Продължение  
от миналия брой
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обреди от династиите Мин 
и Цин и е посветен на бо-
га на земеделието Сиеннун. 
Именно към него импера-
торите отправяли своите 
молитви и правели жерт-
воприношения.

Древните павилиони, 
портите и коридорите са 
важни архитектурни ре-
ликви, запазили импер-
ския архитектурен стил, 
станал известен чрез ис-
торически забележително-
сти като Забранения град и 
Храма на небето. Централ-
ните павилиони на обек-
та се отличават със своите 
многоцветни фасади и ши-
роки шестоъгълни покри-
ви, облицовани със стък-
лени керемиди. Интери-
орът на сградите в импер-
ски стил включва дървени 
греди, украсени с лакира-
ни изображения на злат-
ни дракони, и централен 
отвор на покрива, който 

Сиеннунтан,   
Храмът на земеделието 

Храмът Дунюе

Храмът Дунюе,  
интериор

Скулптура от 
храма Дунюе 

Императорът Юнджън, династия Цин,  
принася жертва в Храма на земеделието

да запознае посетителите 
с историята на възстано-
вения Сиеннунтан, който 
е неразделна част от ис-
торическия Пекин и се 

позволява на енергията на 
боговете да проникне във 
водата на кладенеца. 

През последните някол- 
костотин години, сградите 

на храма Сиеннунтан са 
били пригодени за воен-
ни, индустриални цели 
или пък просто са били 
оставяни да се разпаднат. 

страницата подготви 
Галина Крумова

пространство за образова-
телни и развлекателни це-
ли за местни жители и ту-
ристи. Сега на мястото има 
стадиони, изложбени зали 
и библиотеки, които са ед-
на спокойна алтернатива на 
големия, по-натоварен За-
бранен град.

 Сиеннунтан 

Храмът на земеделието   

 (Пекин) 
Това е един много дре-

вен китайски храм, в кой-
то дори императорите вся-
ка година сваляли своите 
императорски одежди и се 
обличали като фермери, за 
да измолят добра реколта 
от боговете. 

Храмът първоначално е 
построен през 1420 година, 
използван е за религиозни 

е преобразувал в Пекин-
ския музей на древната  
архитектура.

 Храмът Дунюе 

 (Пекин) 
Знаете ли какво ще се 

случи, ако предадете тай-
ните на своя феодален вла-
детел? В отвъдното езикът 
ви ще бъде отрязан от едър 
червен демон с глава на 
глиган, ето какво!

Пекинският храм Ду-
нюе е адът, в който спра-
ведливостта възтържест-
вува. Той развежда своите 
посетители сред отвъдното 
и им показва живота след 
смъртта. Анклавите около 
храма държат статуи, пред-
ставящи 76-те отдела на от-
въдното царство, включи-
телно „Отдела за контрол 
на кражбите и грабежите“, 
„Отдела за разпростране-
ние на лекарства“, „Отде-
ла на отплащане на злото 
със зло“ и все по-популяр-
ния „Отдел за несправед-
лива смърт“.

Призивите за посмърт-
но отмъщение или опроще-
ние посетителите могат да 
отправят чрез кутия за да-
рения в устието на всеки 
анклав, така че ако има-
те много неща за поправя-
не, донесете купчина дреб-
ни пари.

Строежът на сградата 
започва през 1319 г. и бива 
изцяло завършен през края 
на Културната революция 
и реновиран през 2002 г. 

Ако стотиците ужасява-
щи сцени на изтезания, раз-
игравани от демони с глави 
на животни, не ви харесват, 
дворът е приятно украсен с 
калиграфски стели и добро 
място за разходка и отдих.

Въпреки това през 2000 г. 
комплексът получава ис-
торическа защита от Све-
товния фонд за паметни-
ци и са направени реди-
ца реставрации на разпада-
щите се дървени конструк-
ции. Сега има музей, който 
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Зелената инициативата на „Един пояс, един 
път“ се простира далеч отвъд пустини, пасища, 
реки и океани и е съвместният отговор на 
климатичните проблеми

екОлОГия

страницата подготви  
Любомир михайЛов

гушена в долина в под-
ножието на Андите, чи-
лийската столица Сан-
тяго често е обвита в 
смог, особено през зи-
мата, когато сезонните 

инверсии на въздуха могат да за-
държат замърсители над града с 
5,6 милиона души.

За да се бори със смога и да 
ограничи емисиите на парникови 
газове, латиноамериканската дър-
жава залага на електрически пре-
возни средства от Китай като част 
от плана си за обновяване на сис-
темата за обществен транспорт и 
насърчаване на чистата мобилност.

В началото на 2019 г. Чили оси-
гури първите 100 електрически ав-
тобуса за транзитния парк на Сан-
тяго, произведени от китайския 
автомобилен производител BYD 
Electronic International Co. Ltd. Ед-
на седмица по-късно към флота 
се присъединиха още 100 елек-
трически автобуса, произведени 
от китайската Zhengzhou Yutong 
Bus Co. Ltd.

След началото червено-белите 
автобуси с Wi-Fi, оборудвани с USB 
портове и климатици, се превър-
наха в предпочитано транспорт-
но средство за много от жители-
те на града, които сега могат да 
се насладят на по-чисто, по-тихо 
и по-удобно пътуване.

Нови енергийни превозни сред-
ства от Китай също се появиха по 
пътищата в Бразилия, Мексико в 
Латинска Америка и Финландия 
в Европа, помагайки за облекча-
ване на задръстванията, ограни-
чаване на емисиите и модернизи-
ране на пътуването до работното 
място за по-екологичен и по-устой-
чив живот.

На международна екоконферен-
ция Уан Чаоян, професор в Пен-
силванския държавен универси-
тет, каза, че разработването на но-
ва енергия и справянето с измене-
нието на климата е обща отговор-
ност на човечеството и предимства-
та на Китай в технологиите, капа-
цитета и производствените разхо-
ди са направили голям принос за 

С

Основен индикатор 
за изменението  
на климата

итайската асоциация 
за наука и технологии 
(CAST) ще проведе три 
събития между юли и 
август тази година, фо-
кусирани върху науч-

ни разработки, технологии и ре-
шения, стимулиращи „зеленото“ 
развитие, бе съобщено на прес-
конференция на организацията.

От 25 до 28 август в Хайкоу, 
провинция Хайнан, ще се прове-
де Четвъртият световен конгрес за 
превозни средства с нови енергии 
(WNEVC). Основната му тема ще 
бъде електрификация и глобално 
сътрудничество в рамките на ви-
зията за въглероден неутралитет. 

На него ще присъстват водещи 
китайски и чуждестранни авто-
мобилни предприятия.

Годишната Международна кон-
ференция за научни и технологич-
ни иновации за екологично раз-
витие се очаква да започне на 6 
юли в Инчуан, Нинся-хуейски ав-
тономен регион. 

На 15 и 16 август град Худжоу 
в провинция Джъдзян ще бъ-
де домакин на Китайската кон-
ференция за иновации в еколо-
гия и нисковъглеродно развитие 
(China Green Low Carbon Innovation 
Conference).

К
инистерството на еко-
логията и околната 
среда на Китай при-
зова за повече усилия в 
насърчаване на расте-
жа на инвестициите в 

областта на екологията и околна-
та среда на фона на стабилизира-
нето на икономиката на страната.

Министерството подчерта необ-
ходимостта от ускоряване на на-
предъка на проекти, свързани с 
въздуха, водата, почвата, контрола 
на замърсяването с твърди отпа-
дъци и ядрената енергия и надзор 
за радиационна сигурност.

За големите проекти в етап на 
планиране предварителната работа 
трябва да се извършва с ускорени 
темпове, а подробните графици за 

строителство трябва да бъдат изя-
снени за съществуващите проек-
ти, каза министърът на екология-
та и околната среда Хуан Жунцю.

Министерството също така ще 
акцентира върху мерките за увели-
чаване на по-целенасочената фи-
нансова подкрепа за проекти за 
екология и опазване на околна-
та среда.

Анализатори в индустрията от-
белязват, че Китай ще се съсредо-
точи върху насърчаването на по-
стоянното разширяване на инвес-
тициите в изграждането на инфра-
структура в сектора за опазване 
на околната среда и разширява-
нето на инвестиционните канали 
за увеличаване на финансовия и 
обществения капитал в сектора.

М

Китай засилва 
инвестициите  
в околната среда

Три големи форума за 
„зелено“ развитие ще 
се проведат в Китай

глобалното развитие на нови енер-
гийни превозни средства.

Крис Старк, главен изпълните-
лен директор на Британския коми-
тет по изменение на климата, каза, 
че най-големите ползи от Зелената 
инициативата на „Един пояс, един 
път“ за света като цяло са индус-
триалният напредък и по-ниските 
разходи за нисковъглеродно произ-
водство на енергия.

Сега този зелен пояс и път се 
простира далеч отвъд пустини, па-
сища, реки и океани, до ледници-
те и е основен индикатор за изме-
нението на климата.

Издържайки на ниски тем-
ператури и постоянни пориви, 

китайските и аржентински инже-
нери са работили за изграждането 
на водноелектрическата централа 
Santa Cruz в Аржентина, най-юж-
ния широкомащабен водноелек-
трически проект в света, като са 
взели предвид екосистемите в пе-
риферията, включително ледници 
и рибни стълби.

Докато човечеството още се бо-
ри с опустошителната пандемия 
от COVID-19 и все по-променли-
вия климат, съвместният отговор 
на изменението на климата като 
общност със споделено бъдеще е 
неизбежно изискване за хармонич-
но съжителство между човека и 
природата. 
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съдби

Д
ва пъти седмич-
но учителят ста-
вал в три часа 
сутринта, за да 
приготви закус-
ка за децата. Той 

не само платил за постро-
яването на детската гради-
на, но и отделял заплатата 
си за храната в училище, 
за да добави месо и пло-
дове в менюто на децата. 
„Децата в селските райони 
винаги се нуждаят от ня-
кой, който да ги придружа-
ва“, казва Джан. Като член 
на ККП, той трябва да бъ-
де винаги там, където имат 
най-голяма нужда от него. 
Тази година той бе избран 
за „най-добър учител на 
провинция Хънан“. 

Джан Пънчън е роден 
в село Ърланмяо, близо до 
град Джоукоу, провинция 
Хънан, през 1982 г. След ка-
то завършва прогимназия, 
той е приет в педагогиче-
ско училище, разказва ис-
торията на този забележи-
телен необикновен учител 
Радио Китай за чужбина.

Преди три години начал-
ното училище в Ърланмяо е 
изправено пред фалит. Пър-
во, учениците са малко, са-
мо 27. Второ, условията са 
лоши. В дъждовните дни во-
дата се стича от покрива 
до първия етаж и се нала-
га учебната дейност да бъ-
де прекратена. Разбирайки 
за ситуацията Джан Пън-
чън се натъжава и решава 
да направи нещо. „Позво-
лете ми да се върна в учи-
лището. След година две 
мога напълно да променя 
външния му вид.” През юли 
2018 г. той подава молба за 
преместване пред ръковод-
ството.

6 септември е първият  
учебен ден за училище 

„Ърланмяо“. 
Рано сутринта мъж на 

средна възраст с посребре-
на коса пристига в училищ-
ния стол и сам приготвя 
най-доброто ястие, на кое-
то е способен - задушени 
скариди. Той се надява по 
този начин да насърчи уче-
ниците да посещават редов-
но часовете.

Трудно е да си предста-
вим, че този мъж на сред-
на възраст с побеляла коса, 
всъщност е само на 39 го-
дини. Спомням си, че пре-
ди време медиите съобщи-
ха, че месечната заплата на 

Необикновеният директор на началното 
училище в село Ърланмяо Джан Пънчън

на някои срещи и важни 
мероприятия.

Но директорът работи 
усилено, не само препода-
ва английски и китайски, 
но и изпълнява ролята на 
чистач, работник по под-
дръжката, електротехник, 
готвач, купувач, фермер и 
така нататък. За да осигу-
ри на децата уютна учеб-
на среда, той дава средства 
за построяването на детска 
градина в селото. Джан се 
грижи за децата като баща.

В селското начално учи-
лище липсвали учители по 
английски език. „Аз също 
не съм експерт и децата 
тук учат елементарни не-
ща на английски“, споделя 
Джан. Самият той се под-
готвя предварително за уро-
ците по английски предната 
вечер.  Той признава още, 
че се надява повече учите-
ли по музика и изобрази-
телно изкуство да дойдат 
тук, за да обогатят духов-
ния свят на децата.

След часовете той се 
превръща в детегледачка,

прави компания на децата, 
докато се хранят, и после 
играе с тях. Дори в между-
часията той е заобиколен 
от деца, които го молят да 
си поиграе с тях. След ча-
совете Джан намира вре-
ме да посети семействата 
на бедните деца, да ги на-
пътства да бъдат позитив-
ни и насърчава родителите 
им да поемат отговорност.

Благодарение на негови- 

свикнат. Затова Джан чес-
то тихо влизал в общежи-
тието, завивал ги и ги при-
спивал едно по едно. Жела-
нието му е същото като на 
родителя: той просто иска 
тези деца да растат здрави 
в любяща атмосфера.

През обикновени дни 
Джан Пънчън се подвизава 
като купувач, зеленчукоп-
роизводител и готвач. За да 
обогати храната на децата и 
гарантира, че ще се хранят 
здравословно, той често от-
деля средства от собствена-
та си заплата и купува месо, 
плодове и други продукти.

В 3 ч сутринта в първия 

от входа на училището се 
намира зеленчуковата гра-
дина на Джан Пънчън. За 
да пести пари, той често 
бере зеленчуците, които е 
отгледал и с това храни де-
цата. „Зеленият боб, патла-
джаните, чушките и краста-
виците вече са узрели. Бо-
бът е пресен и децата мно-
го го харесват.“ „Това е лю-
бимото ястие на децата. То-
ку-що много деца казаха, 
че никога не са яли скари-
ди през лятната ваканция и 
всички ме помолиха да им 
сготвя“, каза Джан, докато 
пържи скариди. Той споде-
ля още, че пилешки бутче-
та, скариди и телешко ме-
со са три неща, които тряб-
ва да се ядат поне веднъж 
седмично. В момента учи-
лището има общо 10 учи-
тели. Поради недостига на 
работна ръка Джан отгова-
ря и за много други стра-
нични задачи. Той знае къ-
де и как се използват гаеч-
ни ключове, чукове, брад-
ви, триони... 

За противоепидемични-
те мерки в кампуса Джан 
използва пръскачка, с коя-
то дезинфекцира навсякъ-
де. Класни стаи, общежи-
тия, складови помещения, 
тоалетни... Не е пропуснал 
нито едно място.  

Джан Пънчън е висок 
мъж, но той има слабо те-
лосложение и тежи малко 
над 60 кг и това не му пре-
чи от сутрин до вечер да 
не се спира. Джан каза, че 
целият живот е пред деца-
та. Без значение каква ка-
риера или позиция ще за-
емат в бъдеще, те трябва 
да изградят силен характер, 
да добият добри комуника-
тивни умения и правилни 
ценности. 

„Ако никога не сте били 
просвещавани, как бихте 
просветили останалите. 
Ако никога не сте полу-

чавали любов или не сте 
изпитвали нежност, как да 
обичате обществото и дру-
гите.“ Именно, за да внесе 
надежда в живота на тези 
деца, Джан Пънчън е из-
брал да продължи да осве-
тява техния път.

те усилия в училището ве-
че има над 180 ученици. 
Той каза: „Тази година ре-
гистрирахме близо 40 нови 
ученици. Всъщност тук ид-
ват много деца от околни-
те села, но предвид услови-
ята на училището е невъз-
можно да поберем толко-
ва много ученици, които да 
живеят в училището. Често 
се налага да отказвам уч-
тиво“, разказва Джан. Ро-
дителите на повечето деца 
в неговото училище рабо-
тят в градовете. Някои де-
ца ги виждат само веднъж 
в годината.

Джан Пънчън е запомнил 
всяко дете в училището

и е запознат със семейна-
та им ситуация. Някои де-
ца са твърде малки и в на-
чалото, която постъпили в 
училище, им било трудно да 

учител в обикновено сред-
но училище в Шънджън е 
от 20 000 до 30 000 юана. 
Хората считат, че сегашни-
те директори би трябвало 
да живеят добър и лек жи-
вот, като само се появяват 

През 2018 г. 39-годишният Джан Пънчън, който е бил 
директор на начално училище в град Циндзи, подава 
молба за преместване в селското начално училище 
„Ърланмяо“, където навремето самият той се е 
обучавал. Той е решен да трансформира изостаналото 
училище и да успее да задържи малкото ученици, 
останали там. Веднага след като пристигнал, Джан 
ремонтирал покрива, детската площадка, направил 
стол и общежитие и извадил 140 000 юана от 
собствения си джоб за създаването на детска градина. 
Така децата в селото вече имали възможност да 
получат начално образование наблизо до дома. 

учебен ден Джан Пънчън 
станал както обикнове-
но и се отправил към фер-
мерския пазар в окръга, за 
да купи продукти за деца-
та. „Събудих се късно днес. 
Обикновено ставам по-ра-
но. Страхувах се, че няма 
да мога да се сдобия с прес-
ни продукти, ако закъснея.“ 
Доста често се налага да 
се пазари за цената на зе-
ленчуците, ако му се стори 
висока. Един продавач каз-
ва: „Знам, че е директор и 
купува храна за учениците. 
Всеки път, когато идва, иска 
най-прясното и аз му давам 
ниска цена. Не му е лесно“.

Той е особено загрижен 
за това децата му да се 

хранят добре. 
Освен че купува, той от-
глежда и собствени зелен- 
чуци. На 30 метра вдясно 
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здраве

О
ригиналните ле-
чебни средства 
на традиционна-
та китайска ме-
дицина се при-
готвят и смес-

ват в специфични региони 
с определени природни ус-
ловия и среда, като се об-
ръща специално внимание 
на отглеждането, събира-
нето и обработването им. 

Това казва в интервю 
за „Чайна дейли“ Уан Аню 
и допълва. „Качеството и 
клиничният им ефект пре-
възхождат тези на същите 
билки, отгледани в други 
райони.“

Като една от 12-те спе-
цифични за Гуейджоу сел-
скостопански индустрии, 
билкарството помага на 
местните жители да уве-
личат доходите си. Еки-
път на Уан Аню им пома-
га с насоки за засаждането 
и преработката и подпис-
ва договори със земеделци-
те въз основа на действи-
телната употреба на бил-
ките. „Плановете ни са да 
създадем автентична мар-
ка с местни характеристи-
ки и да развием местен фар-
мацевтичен сектор за об-
работката и производство-
то на отвари на китайскта 

медицина“, обяснява Уан 
Аню. 46-годишният дирек-
тор на болницата завършва 
докторантура през 2005 г. в 
Медицинския факултет на 
Централния южен универ-
ситет, където специализира 
клинично интегрирана тра-
диционна китайска медици-
на и алопатична медицина.

Той работи в държавната 
болница в Гуейян като ен-
докринолог и завършва по-
стдокторантура в Универ-
ситета на Уичита в САЩ. 
През 2018 г. Уан Аню е гос-
туващ лекар в нюйоркската 
болница Маунт Синай, къ-
дето негов американски ко-
лега променя отношението 
му към традиционната ки-
тайска медицина.

Пациент, който не мо-
же да си позволи скъпото 
лечение, е принуден да из-
бере по-икономичен вари-
ант, който се оказва успе-
шен. „Невинаги най-скъпо-
то лечение е най-доброто“, 
му казва американският ле-
кар. „Знам, че в Китай има-
те добри терапии, които не 
са скъпи, но могат да подо-
брят здравето, като тради-
ционната китайска медици-
на и акупунктурата.“

Тогава Уан Аню решава 
да научи повече за тради- 

Провинция Гуейджоу – гореща точка  
за традиционната китайска медицина
Уан Аню, директор на болницата за традиционна 
китайска медицина в град Женхуай, провинция 
Гуейджоу, насърчава както лечението с традиционна 
медицина, така и отглеждането на билки. Разположен в 
средното течение на река Чъшуей, районът е подходящо 
място за отглеждането на лечебни растения заради 
чистата околна среда и природните си ресурси.

ма поверие, че 
външната форма 
на продуктите, с 
които се храним, 
определя за кой 
човешки орган 

са полезни те.
Тази представа вероят-

но се дължи на факта, че 
всичко, което расте в при-
родата, е дар от боговете 
за хората. Традиционната 
китайска медицина също 
е съгласна с това твърде-
ние и според нея формата 
на растенията не е случай-
на. Тя има особен смисъл, 
т. е. подсказва за коя част 
от организма консумацията 
им носи най-голяма полза.

Червеното вино
Дори с невъоръжено око 

се вижда, че червеното ви-
но напомня на кръвта. За-
това хората вярват, че уме-
рената консумация на тази 
напитка подобрява кръво-
обращението. Но обърнете 
внимание, че не е без зна-
чение количеството, което 
ще изпеете. То трябва да е 
в разумни граници.

И
Какво подсказва формата на храната

Орехите
По форма ядката на оре-

ха приличат на човешкия 
мозък. Според изследвания- 
та на учените орехите съ-
държат 36 вида хранител-
ни вещества, които осигу-
ряват правилното функцио-
ниране на мозъка и нервна-
та система.

Целината
Дългите и тънки стебла на  

целината приличат на кос- 

ти. Затова в Древен Ки- 
тай предполагали, че тя е 
подходяща храна за заздра-
вяването на костната тъ-
кан. 

Съвременните учени са 
стигнали още по-далеч. Ус-
тановено е, че 23% от мине-
ралния състав на целината 
и 23% от състава на наши-
те кости е натрий. Така че, 
ако искате да имате здрави 
кости – яжте целина.

ционната китайска меди-
цина. След като се завръ-
ща в родината през 2019 г.,  
той посещава известни ки-
тайски лекари и експерти 
в страната и прочита мно-
го от класическите трудо-
ве. Колкото повече науча-
ва за тази древна медици-
на, толкова по-силно вярва 
в нейната стойност.

Уан Аню е назначен за 
главен лекар на отделение-
то по ендокринология на 
болницата по традицион-
ната китайска медицина в 
град Дзуни, провинция Гу-
ейджоу, като в същото вре-
ме е поканен да практику-
ва в Жънхуай от здравни-
те власти. След една годи-
на той става толкова извес-
тен, че при него започват да 

идват пациенти и от дру-
ги провинции. Много скоро 
младият лекар става и ди-
ректор на болницата по тра-
диционна китайска меди-
цина в Жънхуай. Уан Аню 
кани известни свои коле-
ги, които лекуват болните 
с билки и акупунктура.

„Тук в Жънхуай имаме 
много известни китайски 
лекари и повече хора тряб-
ва да се възползва от техни-
те умения“, казва той. „Ре-
довно предлагаме безплат-
ни консултации в градове, 
жилищни квартали и учи-
лища. Излекували сме око-
ло 8000 болни.“

За да защити и популя-
ризира традиционната ки-
тайска медицина по поре-
чието на река Чъшуей, Уан 

Аню създава музей. Той 
планира да положи пове-
че усилия за отглеждането 
на билки в района и да съз-
даде демонстрационен цен-
тър за тях.

Екипът му установява, 
че в село Сяба местните 
жители отглеждат вид ор-
хидея (Dendrobium officinale), 
която се използва като ле-
чебно средство от тради-
ционната китайска меди-
цина. Това им носи стабил-
ни и добри доходи. „Това 
ни вдъхнови и ние предадо-
хме своя план за укрепва-
нето на традиционната ки-
тайска медицина на мест-
ните власти. Надяваме се 
той да помогне за съживя-
ването на селските райони“, 
обяснява Уан Аню.

Доматите
Ако разрежем домат, ще 

видим множество камери, 
които по структура напом-
нят камерите на човешко-
то сърце. 

Доматите съдържат пиг-
мента ликопин и това е при-
чината този зеленчук да се 
препоръчва на тези, които 
имат високи нива на холес-
терола. Освен това в Китай 
считат, че редовната консу-
мация на домати понижа-
ва риска от сърдечни забо-
лявания и намалява веро-
ятността от инсулти.

Морковите
Морковите също са сред 

полезните за организма хра-
ни. Лекарите още дълбока 
древност открили, че ра-
зрязан морковът много при-
лича на око със зеницата 
и ириса. 

Научните изследвания 
показват, че съдържащият 
се в морковите каротиноид 
стимулира потока на кръв-
та в областта на очите, за-
щитава ги, придава блясък 
на погледа.

Цитрусовите плодове
Жените задължително 

трябва да консумират цит-
русови плодове. Още древ-
ните забелязали сходството 
във формата на портокали-
те, лимоните, грейпфрутите 
и женските гърди. Порто-
калите например се славят 
с високото си съдържание 
на антиоксиданти. Между 
другото, когато ги ядете, не 
отделяйте белите власин-
ки, защото те съдържат ве-
щества, които предотвратя-
ват образуването на ракови 
клетки в млечните жлези.

Джинджифилът
Един от неделимите про-

дукти в китайската кухня е 
джинджифилът. Смята се, 
че по форма той прилича на 
стомаха. Съдържащият се в 
него капсаицин стимулира 
храносмилателната система 
и помага за по-бързото раз-
граждане на мазнините. Ос-
вен това джинджифилът съ-
държа ферменти, които съ-
действат за по-доброто ус-
вояване на мазната храна 
от организма.
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рани, напитки, 
дрехи, играчки 
– всяко немате-
риално наслед-
ство ни очаква! 
Под това мото 

на 11 юни, който се отбе-
лязва като Ден на културно-
то и природното наследство, 
тази година бе организиран 
Шопинг фестивалът за про-
дукти на нематериалното 
културно наследство. По ду-
мите на заместник-директо-
ра на отдела за нематери-
ално културно наследство 
към китайското Министер-
ство на културата и тури-
зма Ли Сяосун от 2020 г.  
Културното министерство 
заедно с Министерството на 
търговията и Националното 
управление за развитие на 
селските райони подкрепят 
платформите за електронна 
търговия в организирането 
на различни мероприятия, 
свързани с Деня на култур-
ното и природното наслед-
ство. През тези две години 
във фестивала са участва-
ли различни платформи за 
електронна търговия и ме-
дии. Той вече се е превър-
нал в популярен и харесван 
от потребителите. Немате-
риалното културно наслед-
ство непрекъснато навлиза 
в съвременния живот. Голя-
ма част от него вече е пре-
върната в продукти и част 
от ежедневието на обикно-
вените хора, което дава но-
ва жизненост на древната 
култура.

Продуктите на 
традиционната култура

Повечето от 1557-те на-
ционални представителни 
проекта за нематериално 
културно наследство в Ки-
тай са на провинциално, 
градско и окръжно ниво. 
Те са като „прозорец“ за 
опознаването на минало-
то и историята. Всяка го-
дина по време на Шопинг 
фестивала за продукти на 
нематериалното културно 
наследство хората не само 
се наслаждават на пазару-
ването, но и на културата.

В ръцете на майстор Хъ 
Хунбин бамбуковите листа 
се превръщат в слонове, ко-
не и елени или в красиви 
кошници и вази. Сун Шу-
ейгуан издълбава върху кос-
тилки от маслини буди, бо-
гове на щастието, богатство-
то и дълголетието. Майсто-
рът на бронзови скулптури 
Джу Бинжън топи твърдия 
бронз при изключително 

Младите китайци съживяват 
нематериалното културно наследство
Броят на организациите за защита на 
нематериалното културно наследство в Китай 
до 2020 г. е достигнал 2455, като в тях работят 
над 16 400 души. До 2021 г. националните 
представителни проекти в сферата са  
били 1557, а наследниците на различни занаяти 
над 3000. Сега Китай има 42 обекта  
в Списъка на световното нематериално 
културно наследство на ЮНЕСКО.

традиции

Х
висока температура и пра-
ви невероятни фигури. По 
време на шопинг фестивала 
компанията TikTok органи-
зира мероприятие под мо-
тото „Среща на модерната 
и традиционната китайска 
култура“, в което са предста-
вени не само хиляди проду-
кти на нематериалното кул-
турно наследство в онлайн 
предавания на живо, но и 

красотата на традиционни-
те занаяти.

Този ежегоден фестивал 
е не само благоприятен за 
бизнеса, но и за културата. 
През 2020 г. са били орга-
низирани редица дейнос-
ти по старите улички на 
няколко провинции, кои-
то съчетават пазаруването 
с туризма. Посетителите се 
наслаждават на красивия 
пейзаж, имат възможност 
да закупят специфични за 
местните занаяти продукти 
и да опитат множество де-
ликатеси. 

През 2021 година турис-
тическите забележително-
сти, историческите и кул-
турни улици са представили 
над 200 спектакъла на тех-
нологиите и изкуството, от-
ново съчетавайки шопинга 
с културата и туризма. По-
сетителите са имали въз-
можност да се запознаят от 
близо с местните обичаи, 
традиции и история.

След досега с немате-
риалното културно наслед-
ство много млади хора от 
консуматори се превръщат 
и в наследници на тради-
циите. Тун Сяонин, фен на 
нематериалното културно 

наследство споделя, че те 
са отражение на живота и 
идеите на китайците. „В 
сравнение с книгите за ки-
тайската история, много- 
образните продукти на не-
материалното културно на-
следство са пълни с очаро-
ванието на живота. Всеки 
път, когато купя някой от 
тези продукти, се чувствам 
като че ли общувам с хора-
та от древния Китай.“

Стимул  
за възстановяването  

на селата
Телешкото месо, пригот-

вяно от националност къд-
зя от окръг Илун, провин-
ция Съчуан, е с дълга ис-
тория и се харесва от мест-
ните жители заради специ-
фичния му вкус. През 2021 
г. технологията за приготвя-
нето му е включена в про-
ект за нематериалното кул-
турно наследство на градско 
ниво. Местните жители зна-
ят вкуса му от незапомне-
ни времена, но не и хората 
от другите части на страна-
та. На първия Шопинг фес-
тивала за продукти на не-
материалното културно на-
следство по време на живо 

онлайн предаване само за 
един ден са били продаде-
ни 13,5 хиляди порции те-
лешко на националността 
къдзя. Сега то се е превър-
нало в популярен продукт 
и за един месец приходи-
те от продажбите са над-
хвърлили 4 милиона юана, 
а за цялата година са дос-
тигнали 21 милиона юана. 
Използвайки тази възмож-
ност в окръг Илун са откри-
ти 4 компании за обработ-
ка на телешко, 4 бази за от-
глеждането на говеда и ед-
на за съчуански пипер, кое-
то е помогнала на 375 мест-
ни жители и 137 семейства 
да се избавят от бедността.

Това е само един от при-
мерите за възстановяване-
то на селата. През послед-
ните две години няколко 
продукта на нематериал-
ното културно наследство 
от бедни райони са стана-
ли любими на потребите-
лите в цял Китай. През ап-
рил 2020 г. например прихо-
дите от продажби на слад-
ко вино от гр. Милуо, про-
винция Хунан, са под 200 
хиляди юана. След участи-
ето му в Шопинг фестива-
ла обаче те са надхвърлили 

2 милиона юана в рамки-
те на 27 дни. А продажбите 
на млечен продукт от Въ-
трешна Монголия само за 
едно онлайн предаване на 
живо са достигнали 226 хи-
ляди юана.

Фестивалът се е превър-
нал в мост между тради-
циите и съвременния па-
зар. Той не само популяри-
зира традиционните техно-
логии и изкуство, но стиму-
лира и съвместното разви-
тие на културата и туризма, 
защитата на наследството, 
придавайки нова динами-
ка за всестранното разви-
тие на местната икономи-
ка и общество.

Нов живот  
за нематериалното 

културно наследство
Ниу Баоци е родена след 

1990 г. Тя е фен на древни-
те технологии за боядисва-
не на коприна, затова ре-
шава да създаде свое сту-
дио и да овладее занаята в 
тънкости.

Младите китайци вече 
са важна сила за защитата 
и опазването на наследство-
то. Те са активни с видеа-
та си в платформа TikTok и 
всеки по свой начин показ-
ва красотата на нематериал-
ното културно наследство.

За младите наследници 
на традициите обаче не е 
лесно да се справят с жи-
тейските предизвикател-
ства, тъй като занаятите по 
принцип не са добър източ-
ник на доходи. Фестивалът 
обаче им дава възможност 
чрез живите предавания да 
популяризират своите про-
дукти, да увеличат доходи-
те си и да съхранят тради-
циите.

Днес нематериалното 
културно наследство вече 
е част от ежедневието на хо-
рата. Много млади китай-
ци не само го популяризи-
рат, но проявяват и огромен 
интерес към древните тех-
нологии. Те с реални дейст-
вия възстановяват забраве-
ните занаяти и традиции.
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Сезонът на изкуствата в град 
Гуанджоу е открит

уанджоуската опе-
ра стартира Сезо-
на на изкуствата, 
който ще продъл-
жи тази година от 
юни до октомври, 

с репертоар от близо 220 
представления.

Чън Жуей, заместник ге-
нерален мениджър на Опе-
рата в град Гуанджоу, про-
винция Гуандун, споделя: 
„Въпреки ситуацията око-
ло пандемията, билетите за 
представленията ни се раз-
продават бързо. Сезонът на 
изкуствата в Гуанджоу е по-
пулярно събитие за мест-
ната публика през послед-
ните 11 години. И съдей-
ки по съобщенията, които 
публиката е оставила в на-
шите социални медии, мо-
жем да доловим нейния ен-
тусиазъм да се завърне от-
ново в салоните за среща 
със сценичното изкуство“.

Тази година Сезонът на 
изкуствата в Гуанджоу ще 
акцентира върху продук-
циите на местните худо-
жествени трупи. На откри-
ването му, състояло се на 
8 и 9 юни т. г., публиката 
се е наслаждавала на съ-
временната акробатична 
постановка „Лян Шанбо и 
Джу Интай“, изпълнена и 
продуцирана от Китайска-
та трупа за акробатични 
изкуства на Гуанджоу. С 
участието на известни-
те акробати У Джъндан, 
Уей Баохуа и ветерана хо-
реограф и режисьор Джао 

Г

Традиционно сценичните изкуства в Китай 
се радват на голям интерес сред публиката. 
Билетите за театрални представления, 
концерти, балети, музикални фестивали на 
открито и традиционната китайска опера 
бързо се изкупуват.

Мин, шоуто е дебютира-
ло в Операта на Гуанджоу 
през март миналата годи-
на и е спечелило топлите 
отзиви на публиката.

Спектакълът е добре по-
знат на китайската публи-
ка и се основава на тра-
гичния романс между Лян 
Шанбо и Джу Интай, из-
вестни като „китайските 
Ромео и Жулиета“. 

През 2005 г. У Джъндан 

в Кремълския балетен те-
атър в Москва. Общо са 
изиграни над 2000 пред-
ставления. Акробатиката, 
която е една от китайски-
те традиции, датираща 
от династия Западна Хан 
(206 г. пр. н. е. – 24 г. сл. 
н. е.), се бори да оцелее 
сред пазарната конкурен-
ция днес. Но творческите 
идеи на двойката артисти 
предлагат ново визуално  

и Уей Баохуа смайват пуб-
ликата със своята съвре-
менна версия на балета 
„Лебедово езеро“. Слива-
нето на танци и акробатич-
ни номера печели светов-
но признание на продук-
цията, което й осигурява 
няколко световни турнета. 
Спектакълът е представен 
на сцените на Кралската 
опера в Лондон, в центъра 
„Кенеди“ във Вашингтон и 

включително China Oriental 
Performing Arts Group от 
Пекин, която ще изпълни 
популярната танцова драма 
„Хиляди планини и реки“.

За да привлекат публи-
ката обратно към сценич-
ните изкуства, местните 
власти предлагат и около 
100 000 билета на ниски це-
ни за представления по вре-
ме на тазгодишния Сезон 
на изкуствата в Гуанджоу.

изживяване за публиката.
Гуандунската музикална 

и фолклорна трупа ще за-
крие Сезона на изкуствата, 
който включва множество 
концерти, оперни спекта-
кли и мюзикъли, с концерт 
от местна народна музика 
на 28 и 29 октомври. 

Творчески състави и из-
пълнители от цялата стра-
на са поканени да се при-
съединят към събитието, 

Ц
иен Хайцян, за-
наятчия от Хъ-
бей, е създал 
миниатюра на 
павилиона Тъ-
нуан, една от 

четирите големи кули на 
Китай в провинция Дзян-
си, използвайки 158 кило-
грама сребро. Пет години 
са били нужни на майсто-
ра да сътвори това произ-
ведение на изкуството.

Мини павилионът Тъ-
нуан е на четири етажа, а 
традиционният му източно-
азиатски двускатен покрив 
е дълъг 1,8 метра, широк 
1,7 метра и висок 1,6 метра.

Стилът и компоненти-
те му, включително стре-
хи, греди, арки, колони и 
хоризонтални плочи, са на-
правени в съответствие с 
архитектурните конструк-
ции от периода на династия  

Сун (960 – 1279).
 Според Циен моделът 

има 320 врати и прозорци 
с отворени работни зана-
яти, като всяка врата може 
да се отваря. Всички вра-
ти и прозорци са съставе-
ни от 75 цветя с шест вен-
челистчета, всяко от които 

е съставено от шест триъ-
гълни части. Главният вход 
под плочата може да бъ-
де отворен, а стълбовете в 
павилиона се виждат през 
вратите и прозорците.

„В сравнение с истин-
ския павилион Тънуан, пра-
венето на тази миниатюрна 

Сребърна миниатюра на павилиона Тънуан
версия не беше толкова 
лесно. Всичките му части 
са толкова малки, че трябва 
да внимавате, в противен 
случай ще объркате всичко. 

Трябва да сте търпеливи и 
проявите постоянство“, каз-
ва Циен.

Той е учил занаята за об- 

работка на злато и среб- 
ро от баща си в продълже-
ние на повече от 30 години, 
откакто завършва гимна-
зия. Впоследствие започва 
да се откроява сред остана-
лите чираци благодарение 
на упоритите си усилия.

През 2016 г. на Циен му 
хрумва идеята да построи 
сребърен модел на павили-
она Tънуан в съотношение 
1: 36, използвайки златни и 
сребърни елементи.

Майсторът казва, че фи-
лигранната традиция не се 
радва на интереса и при-
знанието на младите хора.

Този занаят се е превър-
нал в нематериално кул-
турно наследство и Циен 
го предава на своите уче-
ници, за да го наследят и 
защитят. 
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

С постижението си от 9.83 секунди на 100 метра бягане, постигнато  
на Олимпиадата в Токио,  лекоатлетът Су Биентиен реализира не само своята мечта,  

но и мечтата на китайската лека атлетика

С
у Бинтиен е чес-
то описван като 
сдържан, скро-
мен, трудолю-
бив, самодис-
циплиниран и 

позитивен, докато оцен-
ката на неговите съседи е 
по-скоро като на възраст-
ни към младото поколе-
ние: учтив, умен и възпи-
тан. Съседите му разказват 
пред репортер на Радио Ки-
тай за чужбина, че Су Бин-
тиен е имал добри отноше-
ния с учителите и съучени-
ците си от детството. Се-
мейството на Су е много 
добро, възпитало е отлич-
но дете, което е самодис-
циплинирано и позитивно, 
споделят хората, които го 
познават от малък.

Талантът в китайския 
спринт е роден в провин-
ция Гуандун през 1989 г. 
Присъединява се към от-
бора на прогимназията по 
лека атлетика и още в пър-
вото си пробно състезание 
пробягва 100 метра за 11,7 
секунди, което е голяма из-
ненада за треньора.

Само талантът обаче не 
е достатъчен за 100-метро-
вата писта, необходимо е 
още постоянство, трудолю-
бие, самодисциплина и уси-
лия. Това за Су не е про-
блем, тъй като той винаги е 
притежавал тези качества. 
Благодарение на отлично-
то си представяне по-къс-
но той е приет в отбора на 
провинция Гуандун и после 
в националния отбор, про-
правяйки си път към олим-
пийската сцена.

Спортист с много висока 
самодисциплина

Су Бинтиен е развил 
много висока самодисци-
плина. За да е в най-до-
брата възможна спортна 
форма, той в продължение 
на десетина години вина-
ги поддържа добри навици 
за тренировка, начини на 
хранене и почивка. Никога 
не е пушил и не е пил ал-
кохол, заспива всяка вечер 
точно в десет часа. Тре-
ньорът му веднъж каза в 
интервю пред медиите, че 
Су Бинтиен е „най-амби-
циозният и най-професио-
налният спортист“, който 
той е обучавал. Су нико-
га не е мързелувал и ни-
кога не е пушил или пил, 
за да повлияе това зле на 
физическата му форма, 

Спринтьор номер 1 на КНР Су Бинтиен 
пробяга 100 метра под 10 секунди

допълва треньорът.
Су Бинтиен претърпя-

ва сериозна контузия през 
2019 г. и дори имаше слу-
хове, че това може да до-
веде до предсрочното пре-
кратяване на спортната му 
кариера. Честно казано, до-
ри Су Бинтиен да се бе-
ше оттеглил от спорта по 
онова време, той щеше да 
запази заслужената титла 
на „спринтьор номер едно 
на Китай“. Предишните му 
постижения са достатъчно 
доказателство за неговите 
качества. Атлетът обаче из-
бира да се подложи на ле-
чение и да продължи със 
спортната кариера. Изглеж-
да, че след възстановяване-
то от контузията способно-
стите му не са били силно 
засегнати и представяне-
то му постепенно се стаби-
лизира. Су продължава да 
следва олимпийската меч-
та на азиатците с упоритост 
и непоколебим дух.

В момента 33-годишни-
ят Су Бинтиен може да бъ-
де описан като застаряващ 
спортист, но той използва 
научни методи и строга са-
модисциплина при трени-
ровките, за да подобрява 
представянето си. Той про-
бива десет пъти резултата 
от 10 секунди и реализи-
ра мечтата си за победа в 
Националните игри. Вся-
ка 0,01 секунда подобрение 

Въпреки скромната си 
височина от 1,72 метра ки-
тайският спортист успява 
да покаже най-доброто от 
себе си на 100-метровата 
писта и се нарежда сред 
най-бързите спринтьори в 
света. Това се дължи на не-
говата невероятна експло-
зивност и спринтови уме-
ния. Ако предположим, че  
Су Бинтиен е висок около 
1,85 метра, постиженията 
му теоретично биха били 
още по-добри.

На Олимпийските иг-
ри в Лондон през 2012 г., 
след като осъзнава голя-
мата разлика между него 
и останалите първокласни 
спортисти, Су Бинтиен ре-
шава да се откаже от опи-
та, който е придобил през 
последните десет години, и 
да преобразува стартовата 
си техника, от десен на ляв 
крак и от 47 стъпки на 48 
стъпки. Решението значи-
телно подобри началната 
му скорост и му помогна 
най-накрая да пробие гра-
ницата от 10 секунди!

Талантливият спринтьор 
е доцент и се бори и за 

постигане на професорска 
титла 

Су Бинтиен е не само 
магистър по международ-
на търговия от Факулте-
та по икономика при Уни-
верситета в Дзинан, но и 

На Олимпиадата в Токио Су Бинтиен пробяга 100 
метра като светкавица. 
На полуфинала постигна удивителните 9,83 секунди, 
поставяйки нов азиатски рекорд. Той също така стана 
първият китаец, който се класира на финал на 100 
метра за мъже на Олимпийски игри. Цялата държава 
празнуваше, сякаш беше спечелен златният медал. 
Защото китайската лека атлетика винаги е имала 
една мечта – китайски атлети да се наредят сред най-
добрите на 100-метровата писта. 
Су Бинтиен успя да постигне тази мечта на 32-рите 
Летни олимпийски игри в Токио.

той постига с пот и упо-
рит труд.

В областта на световния 
спринт „златната височи-
на“ на атлетите е между 
1,8 и 1,9 метра, а Су Бин-
тиен е висок само 1,72 м. За 
сравнение, известният бе-
гач Юсейн Болт изминава 
стоте метра с 42 крачки и 
е висок 1,95 м. Докато на 
Су за това разстоянието са 
нужни 47 крачки.

доцент във Факултета по 
спорт на същия вуз. От та-
зи гледна точка Су Бинти-
ен е най-бързият аспирант 
по международна търговия 
и най-бързият бегач в със-
тезанието за добиване на 
професорска титла.

На въпроса има ли гра-
ници за Су Бинтиен той от-
говаря: „Възрастта е прос-
то число, мога да бъда и 
по-бърз“.

С амбиция и душевно 
спокойствие, това, което 
той написа, е история за 
постоянството и тестването 
на човешкия предел. Това е 
истински спортен дух и то-
ва е „идеалът“, който тряб-
ва да уважаваме и следва-
ме, а не идолите в развле-
кателния бизнес.

Няма лесни победи на 
арената и Су Бинтиен не 
прави изключение. След ка-
то бе дисквалифициран на 
голямо състезание заради 
фалстарт, той си направи 
снимка, за да си спомня 
и да вземе поука от неус-
пеха. Без да се поддава на 
трудностите, без да скла-
ня глава пред неуспехите, 
Су Бинтиен оставя своята 
следа в спорта със силния 
си дух и смелост за самоу-
съвършенстване. 

Борбата не е само на 
спортната арена. Упори-
тостта в крайна сметка се 
отплаща. 

Историята на Су Бинти-
ен, която е пример за се-
бепреодоляване и упорита 
борба,  със сигурност ще 
бъде символ на много спор-
тисти и неспортисти да се 
стремят да постигнат меч-
тите си и да вървят напред 
към по-добър живот, се за-
ключава в репортажа  на 
Радио Китай за чужбина.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

а пресконферен-
ция на Нацио-
налната здрав-
на комисия ди-
ректорът на От-
дела за стандар-

ти, мониторинг и оценка 
на безопасността на хра-
ните Лиу Дзинфън е съоб-
щил, че в сферата се прила-
гат „най-строги стандарти“. 

Поделенията на комиси-
ята осъществяват стрикт-
но своите задължения в съ-
ответствие със закона, до-
принасяйки за положител-
ни промени в храненето и 
в опазване здравето на ки-
тайските граждани. В стра-
ната е изградена всеобхват-
на система от стандарти за 
гарантиране безопасността 
на храните. 

Продължават да се опти- 

роят на частните 
компании в Ки-
тай се е увели-
чил четирикрат-
но през послед-
ното десетиле-

тие на фона на усилията 
за оптимизиране на биз-
нес средата, бе съобщено на 
пресконференция на Дър-
жавната комисия за разви-
тие и реформи.

През 2012 г. частните 
фирми са били 10,85 ми-
лиона, а в момента са 44,57 
милиона. 

Китай отдавна придава 
голямо значение на част-
ния сектор, насърчавайки 
го да играе по-голяма ро-
ля за стабилизиране на рас-
тежа и заетостта, както и 

Н

Б

Не само безопасно, но и 
здравословно хранене

Оптимизиране на бизнес 
средата

Дисниленд Шанхай отново отвори врати
След тримесечно затваряне увеселителният парк  
се върна към нормалното си работни време  
за радост на посетителите

Снимка Синхуа

Оризовите полета в село Диенци са красиви като картина
Оризовите полета в село Диенци, което се намира в предградията на Пекин, представляват 
истинско произведение на изкуството 

Снимка Синхуа

мизират способностите за 
мониторинг и оценка на 
риска, както и навременно-
то предупреждение за опас-
ности за здравето на хора-
та. По думите му, в Китай 

действат 1419 национални 
стандарта за безопасност на 
храните. Целта е да се по-
пуляризира идеята не само 
за безопасно, но и за здра-
вословно хранене.

в структурните реформи и 
иновациите.

Към момента частният 
сектор допринася с повече 
от 50% за данъчните при-
ходи в бюджета, формира 
над 60% от БВП и над 70% 

от технологичните инова-
ции. Той също така осигу-
рява повече от 80 процента 
от работните места в гра-
довете и в него са над 90 
процента от всички пазар-
ни субекти.

О

Открити са  
8 каменни плочи  
от династия Цин

сем каменни 
плочи от динас-
тия Цин (1644 
– 1911) бяха от-
крити в Чън-
ду  провинция 

Съчуан. Те се намират в 
храма Ухоу в Чънду, кой-
то е построен преди близо  
1800 години в чест на Лиу 
Бей, основателя на царство 
Шу от периода на Трите 
царства (220 – 280), на воен- 
ния стратег Джугъ Лян и 
други видни личности от 
това време.

Част от каменна пло-
ча бе открита в стена по 

време на ремонтни дей-
ности в храма през фев-
руари. След последвало-
то сканиране и почиства-
нето бяха извадени об-
що 15 фрагмента от осем  
каменни плочи, каза за-
местник-директорът на му-
зея към храма Ма Пин.

Най-ранните надписи 
датират отпреди 350 годи-
ни, докато най-късните от 
201 години. Плочите ще 
бъдат показани на общест-
веността след предприема-
нето на необходимите мер-
ки за защитата им, каза 
служител на музея.


